
P r o t o k 6 k nr XVI I I /2015 
z obrad X V I I I  sesji Rady Miejskiej w Kkodzku, 

kt6ra odbyla sie w dniu 29 grudnia 2015 r. 
w sali Rajcow Urzedu Miasta w Kkodzku 

Sesja rozpoczela sie o godz. 10:OO. 

1. Otwarcie obrad X V I I I  sesji Rady Miejskiej w Kkodzku. 

Otwarcia sesji dokonat Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Klodzku Pan Tomasz iabski mowiqc: 

,,Otwieram obrady XVIII sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwierdzenie waznoSci sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  stwierdzil, iz w sesji uczestniczy 20 radnych w zwiqzku 

z tym wszystkie podejmowane decyzje bedq prawomocne. 

(Nieobecny radny p. Stanislaw Ferenc) 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Pan Tomasz iabski zaproponowal radnq Paniq Anete 

losiewicz. Innych kandydatur nie zgloszono. Pani radna wyrazita zgode. Poddano kandydature 

pod glosowanie. 

Glosowanie: za - 20, pIZecjw - 0, ~ ~ t f ~ y m a l 0  sic - 0. (nie gtosowal nieobecny p. S. Ferenc) 

Radna Pani Aneta tosiewicz zostata powolana na sekretarza obrad XVIII sesji Rady Miejskiej 

w Klodzku. 

4. Zatwierdzenie protokoku z XVI  i XV I I  sesji. 

Uwag do protokotbw nie wniesiono. Zatwierdzono protokot z XVI sesji ,,jednog+oSnie" - 20 glos6w 

,,za". Zatwierdzono protokbl z XVII sesji ,,jednoglosniel' - 20 glosbw ,,zal'. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy miedzy sesjami od dnia 16.11.2015 

r. do dnia 06.12.2015 r. (zal. nr 1) oraz sprawozdanie Burmistrza Miasta Kkodzka z pracy 

miedzy sesjami od dnia 07.12.2015 r. do dnia 20.12.2015 r. (zal. nr 2). 

Glos zabral radny Pan Wojciech Lyszkiewicz, ktbry zaproponowal aby przyjrzet sie pracy 

Zespolu Zarzqdzania Kryzysowego i Obrony Cywilnej. Czytajqc sprawozdania z pracy tego zespolu, 

a takze przyglqdajqc sie pracy Zespolu przez obecny rok pan radny ma powaine zastrzeienia co do 

realizacji wykonanych zadah wymienionych w sprawozdaniach. Pan radny stwierdzil, i e  w jeden 

dzien pracuje sig nad dokumentem wymagajqcym pracy np. 5-6 dni, a innym razem wykonuje sic 

cog co moina wykonat w godzine t o  wykonuje sie w kilka dni. Pan Radny zwrocil sie do Burmistrza, 

aby objqt t o  nadzorern. Pan Radny prbbowat podczas prac komisji ustalit jakie sq  potrzeb Zespolu. 

Ustalono, ze potrzeby s q  bardzo duie, pomimo tego na koniec roku dowiadujemy sie, i e  nie zostala 

wykorzystana kwota jaka zostala uchwalona w budiecie w wysokoSci 12 500 zl. Pan radny podjql 

probe szukania Srodk6w finansowych na potrzeby zarzqdzania kryzysowego, ale widzqc nieudolnoSd 

w wykorzystaniu posiadanych Srodkow finansowych z tych prob zrezygnowal. 0 zarzqdzaniu 

kryzysowyrn mbwimy wtedy gdy jest kryzys, nie myslimy o tym w czasie pokoju, w czasie gdy jest 



spokojnie, a wta5nie wtedy powinniimy o tym mysled i zabezpieczat sie uzupelniajqc braki, ktbre 

na dzieri dzisiejszy wystepujq, a zostaly one wykazane obecnie na kwote ok. 60 000 zl. 

Burmistrz Miasta Klodzka Pan MichaC Piszko przyjql do wiadomoici informacje radnego Pana 

Wojciecha lyszkiewicza i poprosil o podanie konkretnych przypadkow, gdzie wystepujq te 

uchybienia i zastrzezenia do pracy Zespolu. 

Ad vocem radny Pan Wojciech tyszkiewicz poinformowal, i e  informacje o ktore poprosil 

Burmistrz zostanq przedloione w sprawozdaniu z prac Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku 

Publicznego za rok 2015 r. 

Wiecej zapytari do sprawozdari nie stwierdzono. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

Sekretarz obrad Pani Aneta tosiewicz odczytala treSC interpelacji i odpowiedzi na interpelacje, 
ktdre wplynety do biura Rady Miejskiej: 

Interpelacja radnego Pana Ryszarda Wojcika z dnia 30.11.2015 r.(zal. nr 3). 
Odpowiedi Burmistrza Miasta Klodzka WO.II.0003.33.2015 z dnia 11.12.2015 r. na 
interpelacje radnego Pana Ryszarda Wdjcika (zal. nr 4). 
Interpelacja radnego p. Ryszarda Wojcika z dnia 30.11.2015 r. (zal. nr 5). 

a Odpowiedi Burmistrza Miasta Klodzka WO.II.0003.34.2015 z dnia 14.12.2015 r. na 
interpelacje radnego Pana Ryszarda Wojcika (zal. nr 6). 
Odpowiedi Burmistrza Miasta Klodzka WO.II.0003.32.2015 z dnia 01.12.2015 r. na 
interpelacje radnego Pana Lecha Surowki (zal. nr 7). 
Uzupelnienie odpowiedi Burmistrza Miasta Klodzka WO.II.0003.28.2015 z dnia 01.12.2015 
r. na interpelacje radnego Pana Lecha Surowki (zal. nr 8). 

Glos zabral radny Pan Tadeusz Kmiecik, ktory odczytal swoje wystqpienie, cyt.: ,,Pani Elzbieta 

Dudziak zamieszkala w Klodzku, przy ul. Rzepichy nr 4 wielokrotnie wystepowala do Pana 

burmistrza i radnego swej dzielnicy z proSbq o uporzqdkowanie terenu wokol budynku 

i najbliiszego otoczenia. Budynek jest polozony miedzy gdrujqcq skarpq, a potokiem Jawornik. 

Podejicie do budynku jest zablocone, a splywajqca ze skarpy woda opadowa zamienia sie w kaluze. 

Wiosnq i jesieniq kazdego roku blotnista breja uniemozliwia dojicie do budynku. Dlatego 

rnieszkahcy w swej bezradnoici i na wlasnq odpowiedzialnost ustawiali deski, po ktorych usilowali 

dotrzeC do swego mieszkania. Jednak przejscie po mokrych deskach koriczylo sie upadkiem, 

dlatego zrezygnowali z te j  prowizorki. Opisana niewlasciwoid trwa latami i nie widaC jej korica. 

Niestety, dotychczasowe interwencje nie znajdujq zrozumienia wladz miasta. Stqd w imieniu 

mieszkahcbw prosze Pana burmistrza o skanalizowanie splywajqcej wody i utwardzenie chociaiby 

czeici podwbrka prowadzqcego do drzwi frontowych budynku. A bedqc na wizji lokalnej 

stwierdziliimy, ze strumyk ocierajqcy sie o budynek skarzqcej jest zasypany ogrornem smieci oraz 

rbznego rodzaju rozkladajqcych sie odpadow. Tu mozna znaleiC wszystko co mieSci sic w Tablicy 

Mendelejewa stwarzajqc zagrozenie epidemiologiczne dla mieszkaricdw osiedla. Uwazarn, i e  

w trybie pilnym naleiy doprowadzid do oczyszczenia koryta potoku zanim dojdzie do skazenia 

Srodowiska. Dzialajqc na rzecz dobra mieszkancdw pragne wierzyC, i e  opisana sprawa z pomocq 

Pana burrnistrza zostanie zalatwiona pozytywnie". Korzystajqc z okazji radny Pan Tadeusz Kmiecik 

podziekowal Panu Burmistrzowi za przebudowanie jednego z dwdch zestawow schodow na 



przejiciu granicznym Osiedla Krasihskiego. Jednoczesnie Pan Radny ma nadzieje, ze rdwniez drugi 

zestaw schod6w zostanie przebudowany w nadchodzqcym 2016 roku. 

Glos zabrala radna Pani Zdzislawa Woiniak-Krupska, ktora poruszyla sprawe zlego stanu 

technicznego i sanitarnego terenu przy ul. Nad Kanalem (podcienie). Jest to przejicie, z ktdrego 

korzystajq turyki,  jest to droga z parkingu na Rynek i na most. Nie moze by6 tak, i e  ulica 

w centrum miasta jest zanieczyszczona wszelkimi odchodami ludzkimi. 

Radny Pan Lech Surdwka zlozyl wniosek, proSbe, cyt.: ,,PrzejeliSmy decyzjq rady te dwie ulice 

miedzy garaiami i jest proiba mieszkahcbw. Ja nie mowie o zadnym utwardzeniu, tam trzeba by 

bylo wywrotke, dwie, podsypai czegoi twardego, bo tam sie nie da wyjezdzad na dzien dzisiejszy. 

l a  pozwole sobie przedstawik zdjecia, zeby juz tam nikt nie musial chodziC i martwii  sie, ze nie jest 

tak jak ja mowig. Dziekuje." 

Glos zabrata radna Pani Anna Karolczak, ktora nawiqzala do udzielonej przez Burmistrza 

odpowiedzi na zapytanie z ostatniej sesji w sprawie przydziatu mieszkania. Pani Radna poprosila 

Burmistrza o udzielenie jeszcze dwoch odpowiedzi na pytania, a mianowicie, na jakiej podstawie 

prawnej opieral siq Pan Burmistrz i uznal nienarodzone dziecko za pelnoprawnego czlonka rodziny 

oraz podstawe prawnq na mocy kt6rej radny ma prawo wydad decyzje pracownikowi Urzedu, na 

mocy kt6rej opieral sie Pan udzielajqc odpowiedzi na pytania z poprzedniej sesji. 

Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko poinformowal, ze na pytania radnej Pani Anny 

Karolczak udzieli odpowiedzi na piimie. Jeieli chodzi o przejicie przy ul. Nad Kanalem Pan 

Burmistrz poinformowat i e  w przyszlym roku w ramach remontdw czqstkowych zostanie tam 

poprawiona nawierzchnia, jak rowniei planowane jest zamontowanie kamery, ktdra moze bedzie 

miata wplyw na sytuacje tam panujqcq i odstraszy zbierajqcq sie tam mlodziei. 

Radna Pani ZdzisCawa Woiniak-Krupska wysunela propozycje, aby zobligowak wlascicieli lokali 

uzytkowych znajdujqcych sie w tym miejscu, aby w jakis sposob zadbali o ten teren. 

Do dyskusji w przedmiotowej sprawie przylqczyl sie radny Pan Armin  Jarosz, kt6ry zwrbcil 

uwag?, i e  problem ten wystepuje j u i  od kilku lat. Jest to miejsce turystyczne, jest to ciqg 

komunikacyjny z duzego parkingu. Pretendujemy do naprawde ladnego miasta i nim jesteimy 

dlatego nalezy potraktowak to jako priorytet. Pan radny zwrocil sie takie z proibq o zobligowanie 

wta5cicieli dawnego Kina Aurora o uporzqdkowanie witryny, ktdra jest porozbijana. Niekorzystnie to 

wplywa na wizerunek miasta wjezdzajqc od strony Wroclawia. 

Glos zabral radny Pan Zdzislaw Duda, ktory odpowiadajqc na pytanie radnej p. Zdzislawy 

Woiniak-Krupskiej zwr6cil uwage, i e  jest to droga publiczna i za jej sprzqtanie firma sprzqtajqca 

otrzymuje pieniqdze. Prowadzqc tam dziatalnosi gospodarczq wlasciciele wykonywali t q  prace za 

firme sprzqtajqcq. Obecnie inwestor wstrzymal tam prace budowlane ze wzgledu na brak irodk6w 

finansowych. 



Glos zabrala radna Pani Anna Karolczak, ktora wrocila ponownie do sprawy przydzialu 

rnieszkania na ul. Warszawy Centrurn. Pani radna probuje t q  sprawe wyjainid od rniesiqca listopada 

i do chwili obecnej nie jest to wyjagnione do korica, jest duzo niejasnoici. W zwiqzku z tyrn Pani 

Radna poprosita o inforrnacjq kiedy zostanie udzielona odpowiedi na pytania zadane w dniu 

dzisiejszyrn. Pani Radna liczy na to, ze nie bedzie musiala czekaC na odpowiedi rniesiqc czasu jak 

w poprzednim przypadku. Pani Radna zwrocita sie z wnioskiem do Przewodniczqcego Rady Miejskiej 

oraz Radnych o przeprowadzenie kontroli przez Kornisje Rewizyjnq w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poinformowa+, i e  jeieli Rada rnialaby zlecik Komisji 

Rewizyjnej przeprowadzenie kontroli problemowej, to naleiy to zrobiC podejmujqc stosownq 

uchwale. W zwiqzku z tyrn Przewodniczqcy Rady poprosil o przygotowanie projektu uchwaly, kt6t-y 

zostanie poddany pod glosowanie. 

Glos zabral radny Pan Lech Surowka, cyt.: ,,Panic Burrnistrzu rok ternu kiedy podejrnowaliSrny 

decyzje o zgodzie na bezprzetargowe wynajecie pomieszczeri, czy uiywanie pomieszczen pralni 

obiecal mi Pan, ze warunkiern bedzie elewacja. Minql j u i  rok, bo rnoie ta Pani nie zdqiy6." 

Wiecej zapytari nie stwierdzono. 

7. Wnioski i oswiadczenia radnych. 

Glos zabral radny Pan Zdzistaw Duda, ktdry podziekowal w imieniu mieszkaricow Burmistrzowi 

Miasta za interwencje polegajqca na tyrn, ze Firrna PGNiG, ktbra rernontowata - wyrnieniala 

instalacje gazowq przy ul. Muzealnej wykonala nowy chodnik i czeSC jezdni. 

Wiecej zgloszeri nie stwierdzono. 

8. Przyjecie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Klodzku na rok 2016 

Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej zostal przedloiony radnyrn. 

Uwag i zapytari do projektu planu pracy nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~absk i  poddal pod glosowanie plan pracy Kornisji 

Rewizyjnej na rok 2016. 

Glosowanie: za - 20, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (nie glosowaf nieobecny p. S. Ferenc) 

Plan pracy Kornisji Rewizyjnej na 2016 rok zostal przyjety (zal. nr 9). 

9. Przyjecie planu pracy Komisji stalych Rady Miejskiej w Klodzku na rok 2016. 

Wszystkie plany pracy Kornisji statych Rady Miejskiej zostaly przedloione radnyrn. 

Plan Dracv Komisii Budietu, Finansow i Politvki Gos~odarczei na rok 2016. 

Uwag i zapytari do projektu planu pracy nie stwierdzono. 



Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie plan pracy Komisji 

Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej na rok 2016. 

Glosowanie: za - 20, p ~ e c i w  - 0, wStrzymal0 Sic - 0. (nie glosowal nieobecny p. S. Ferenc) 

Plan pracy Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej na rok 2016 zostat przyjety (zal. nr 

10). 

Plan pracv Komisii Gos~odarki Komunalnei, Ochrony ~rodowiska i Ladu Przestrzenneqo na 

rok 2016. 

Uwag i zapytah do projektu planu pracy nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie plan pracy Komisji 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l adu  Przestrzennego na rok 2016. 

Glosowanie: za - 20, ptZeciw - 0, wstrzymalo Sic - 0. (nie gtosowal nieobecny p. 5. Ferenc) 

Plan pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l a d u  Przestrzennego na rok 

2016 zostal przyjety (zal. nr 11). 

Plan uracv Komisii Zdrowia, Pomocv S~olecznei, S ~ o r t u  i Turvstvki na rok 2016. 

Uwag i zapytah do projektu planu pracy nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie plan pracy Komisji 

Zdrowia, Pomocy Spd-ecznej, Sportu i Turystyki na rok 2016. 

Glosowanie: za - 20, p ~ e c i w  - 0, wSt~Zymal0 Sic - 0. (nie glosowal nieobecny p. 5. Ferenc) 

Plan pracy Komisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki na rok 2016 zostal przyjety 

(zal. nr 12). 

Plan pracy Komisii Edukacji i Kulturv na rok 2016. 

Uwag i zapytan do projektu planu pracy nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod gtosowanie plan pracy Komisji 

Edukacji i Kultury na rok 2016. 

Glosowanie: Za - 20, przecjw - 0, wStrzymal0 Sic - 0. ( n ~ e  glosowal nieobecny p. S. Ferenc) 

Plan pracy Komisji Edukacji i Kultury na rok 2016 zostal przyjety (zal. nr 13). 

Plan pracy Komisii Spraw Obvwatelskich i Porzadku Publiczneao na rok 2016. 

Uwag i zapytah do projektu planu pracy nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie plan pracy Komisji 

Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego na rok 2016. 

Giosowanie: za - 20, p ~ e c i w  - 0, ~StfZymal0 Sic - 0. (nie gtosowat nieobecny p. 5. Ferenc) 

Plan pracy Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego na rok 2016 (zal. nr 14). 

10. Przyjecie planu pracy Rady Miejskiej Klodzko na rok 2016. 

Projekt planu zostaC przedloiony radnym. 



Ze wzgledu na zmiane ustawy o dzialalnoici poiytku publicznego radny Pan Damian ~ l a k  

zaproponowat przeniesienie sprawozdania z realizacji Programu wspbtpracy Gminy Miejskiej 

Klodzko z organizacjami pozarzqdowymi z miesiqca kwietnia na czerwiec. Jest to uzasadnione tym, 

iz zgodnie z ustawq Burmistrz ma wyznaczony termin na przedloienie takiego dokumentu do 

3 1  rnaja. Jeieli ta zmiana w planie pracy Rady zostanie przyjeta to warto takze z miesiqca czerwca 

przenieSC ocene realizacji tzw. ,,ustawy Smieciowej" na terenie miasta Ktodzka, na miesiqc wrzesien 

w kt6rym jest mniej tematdw do ombwienia. 

Wiecej uwag nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~abski  poddat pod glosowanie plan pracy Rady 

Miejskiej w Klodzku na rok 2016 wraz ze zgloszonymi poprawkami. 

Glosowanie: Za - 20, przeciw - 0, wstt-i'ymalo Sic - 0. (nie glosowat nieobecny p. S. Ferenc) 

Plan pracy Rady Miejskiej w Klodzku na rok 2016 zostat przyjety (zal. nr 15). 

11. Zatwierdzenie protokolu z kontroli problemowej zamowienia publicznego 

finansowanego z budietu Gminy Miejskiej Ktodzko na jwiadczenie ustugi w zakresie 

korzystania z krytej ptywalni w ramach wychowania fizycznego dla uczniow szka 

podstawowych i gimnazjalnych z gminy miasta Ktodzko (zak nr 16). 

Protokdt z kontroli problemowej zostal przedloiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poinformowat, ze protokot jest wynikiem kontroli 

przeprowadzonej przez Komisje Rewizyjnq w oparciu o podjetq uchwate. W protokole, w ktbrym 

sformulowano wnioski do Burmistrza Miasta. Przewodniczqcy Rady zwr6cil siq z zapytaniem czy sq 

uwagi do przedtoionego protokotu z kontroli. 

Gtos zabral radny Pan Armin Jarosz, ktory zwrbcil sic z pytaniem odnoszqcym sie do punktu 

3 protokotu: czy kwota 80 000 zt zostanie rzeczywiscie przekazana w takiej wysokoici dla klodzkich 

klubdw sportowych, a w szczeg6lnoSci uczniowskich klubow sportowych. 

Odpowiedzi na zadane pytanie udzielil radny Pan Adam Kwas Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej. 

Wskazana we wniosku kwota byta rozwaiana wspolnie z Z-cq Burmistrza Panem Wieslawem 

Traczem. Komisja po analizie potrzeb, jak rdwniei analizie wykorzystania czasu wolnego mlodzieiy 

doszta do wniosku, ze kwota w tej wysokoici bylaby wlasciwa. Jest to propozycja Komisji natomiast 

inicjatywe w zakresie budzetu ma Burmistrz Miasta, kt6ry ostatecznie decyduje o kwotach 

przeznaczonych na konkretne zadania gminy. Jest jeszcze inna moiliwogd, ktorq Pan Radny Adam 

Kwas poddak pod rozwage tj. za zgodq organu prowadzqcego zajqcia wychowania fizycznego mogq 

odbywaC sie w formie zajqC sportowych, tanecznych, turystycznych, w wymiarze 2 godzin 

tygodniowo w klasach gimnazjalnych i w szkolach podstawowych. W zwiqzku z tym, moina 



rozwaiyC propozycje odbywania czy tez organizowania takich zajeC. Ostateczne decyzje podejmie 

Burmistrz Miasta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~abski  poinformowal, i e  jezeli rada przyjmie protokbl wraz 

z wnioskami w mim ujetymi, zostanie on przekazany do Burmistrza Miasta celem ich rozpatrzenia. 

Wiecej uwagi i zapytari nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~abski  poddat pod glosowanie przyjecie protokolu 

z kontroli problemowej zambwienia publicznego finansowanego z budzetu Gminy Miejskiej Klodzko 

na Swiadczenie uslugi w zakresie korzystania z krytej ptywalni w ramach wychowania fizycznego 

dla ucznibw szk62 podstawowych i gimnazjalnych z gminy miasta Klodzko. 

Glosowanie: Za - 20, pneciw - 0, wstrzymalo .Sic - 0. (nie glosowal nieobecny p. 5. Ferenc) 

Protokbl z kontroli problemowej zostal przyjety i zostanie przekazany Burmistrzowi Miasta Klodzka. 

12. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia ,,Oceny aktualnojci studium uwarunkowah 

i kierunkdw zagospodarowania przestrzennego miasta Ktodzka oraz obowiqzujqcych dla 

obszaru miasta miejscowych planow zagospodarowania przestrzennego, wraz z analizq 

zmian w zagospodarowaniu przestrzennym miasta, wynikajqcych z realizacji ustaleii 

tych dokumentdw planistycznych", druk nr 147 (zab nr 17). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrza Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~abski  poinformowal, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego. Przewodniczqcy 

poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l a d u  Przestrzennego radny 

Pan Jacek Banecki, poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku 

nr 147. 

Glos zabrat radny Pan Zdzislaw Duda, ktory skierowal pytanie do Burmistrza Miasta: czy w tym 

Studium jest tez przewidziany handel wielkopowierzchniowy czy raczej go nie ma. 

Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko poinformowal, i e  jest to analiza poprzedniego Studium 

i ocena sytuacji zastanej. Obecnie trwajq prace nad nowym Studium i na pewno w takim studium 

takie tereny siq znajda poniewai zapewne bedq wnioskodawcy, ktbrzy bedq chcieli takie zapisy 

w nim umieSciC. 

Ad vocem radny Pan Zdzistaw Duda. Pan Radny rozumie Burmistrza, i e  nie ma iadnej ustawy 

i iadnych narzqdzi, ale oprbcz podatku od nieruchomoici i gruntu to innych skutkow 

ekonomicznych dla miasta w zwiqzku z powstawaniem nowych marketbw nie ma. Czas pomySleC 



o tych najmniejszych. Pan Radny wspomnial, i e  Sam jest przyktadem podmiotu gospodarczego, 

ktbry ucierpial w wyniku powstania hipermarketbw i nie byl w stanie konkurowad z duiymi 

korporacjami. Wiele lokalnych podmiotbw gospodarczych jest w podobnej sytuacji. Nalezy dad im 

jakieS Swiatelko nadziei poprzez uzdrowienie rynku, mozliwoSC organizacji roznych imprez. Naleiy 

zastanowik sie czy nam ekonomicznie oplacajq siq te hiperrnarkety. 

Odpowiedzi udzielit Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko. Nowe Studiurn zostanie przygotowane 

i to Rada bedzie analizowat i ostatecznie podejmowad decyzje czy zostanie ono przyjete w takiej 

formie czy t e i  nie. Naleiy podkreilid to, i e  musimy brad pod uwagq wszystkie opinie i glosy 

rbwniez tych, ktbrzy sq za takiego typu inwestycjami. To wszystko zostanie uwzglednione w tej 

dokumentacji, a Rada Miejska podejmie ostateczne decyzje. 

Glos zabral radny Pan Damian ~ l a k ,  ktory podziekowal Pani Iwonie Kowalskiej-Wojtaszek za 

bardzo dobre przygotowanie tego dokumentu. 

Wiecej pytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie projekt uchwaty 

w sprawie przyjecia ,,Oceny aktualnosci studium uwarunkowan i kierunk6w zagospodarowania 

przestrzennego miasta Klodzka oraz obowiqzujqcych dla obszaru miasta miejscowych planbw 

zagospodarowania przestrzennego, wraz z analizq zrnian w zagospodarowaniu przestrzennym 

miasta, wynikajqcych z realizacji ustalen tych dokumentbw planistycznych", druk nr 147. 

Glosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzymaio sie - 1.  (nie glosowal nieobecny p. S. Ferenc oraz nieobecny na 

sali p. Ryszard Wdjclk ) 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XVIII/136/2015 (zal. nr 18). 

13. Podjecie uchwaly w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu polozonego miedzy ulicami Dusznickq, 

Tadeusza KoSciuszki, Bohaterow Getta, dr Janusza Korczaka, Wielislawskq i Objazdowq, 

oraz terenami zabudowanymi przy ulicy dr Janusza Korczaka w Klodzku", druk nr 146 

(zak nr 19). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrza Miasta Klodzka Pan Michal Piszko, ktory wniosl 

autopoprawke do projektu uchwaty na druku nr 146 polegajqcq na wykreileniu z fj 1 pkt.2 

ostatniego zdania tj. ,,Z opracowania wylqcza sie kwartal ograniczony ulicami Przyjaciol Dzieci, 

Rodzinnq i Spbldzielczq". 

Radny Pan Tomasz Karolczak zadal pytanie dlaczego ten teren ma zostai: wylqczony. 

Glos zabral radny Pan Lech Surowka, cyt.: ,, Nie kry ja  ze bylern takim motorem napedowym, 

poniewai z tego dokumentu wynika, ze ten kawalek tutaj ul. Wiosenna, Przyjaciol Dzieci czyli to 



boisko przy osiedlu byloby wytqczone z planu zagospodarowania, a tam sq wnioski obywateli od 

2008 roku i chodzi o to, i eby  tego nie wytqczak, ieby  caly teren zostal objety tym nowym planem 

zagospodarowania, bo tak t o  znowu bySmy musieli gimnastykowak sie w kwestii. Dziekuje." 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  poinformowal, i e  zalqcznik graficzny do projektu 

uchwaly nie uwzglednia tego wylqczenia, natomiast w treici projektu uchwaly znalazlo sie 

sformulowanie, ktore wylqcza i tym samym poprzez wykreSlenie tego sformulowania mielibySmy 

jednolitoSC zalqcznika z treSciq uchwaly. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  poinformowal., i e  projekt uchwaly byl  opiniowany przez 

Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l a d u  Przestrzennego. Przewodniczqcy 

poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego radny 

Pan Jacek Banecki, poinformowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku 

nr 146. 

Jednoczejnie Radny Pan Jacek Banecki zadal pytanie dlaczego z tego obszaru, ktbry jest doSk 

poszerzony zostal wyjety obszar, na ktorym znajduje sic E.Leclerc. 

Glos zabrala Pani Iwona Kowalska-Wojtaszek, kt6ra poinformowala, i e  aktualnie trwajq prace 

nad planem przestrzennego zagospodarowania dla terenu E.Leclerc i te prace sq na ukoliczeniu. Do 

14 grudnia tego roku moina bylo skladak uwagi do tego planu i po rozpatrzeniu uwag zostanie one 

skierowany pod obrady Rady Miejskiej w miesiqcu styczniu. Ten obszar zostal wykrojony dlatego, 

aby powtornie nie analizowaC tego terenu i ponownie nie przygotowywak bardzo wielu 

dokumentbw. 

Wiecej pytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddat pod glosowanie przyjecie autopoprawki 

zgloszonej przez Burmistrza Miasta Klodzka do projektu uchwaty na druku nr 146. 

Gtosowanie : za - 19 przeciw - 0, wstrzyma/o sic - 0. (nie glosowal nieobecny p. S. Ferenc oraz nieobecny na 

sali p. Ryszard Wdjcik) 

Zgloszona autopoprawka zostal przyjeta. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tornasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie projekt uchwaly 

w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu polozonego miedzy ulicami Dusznickq, Tadeusza KoSciuszki, Bohaterbw Getta, dr Janusza 

Korczaka, Wielislawskq i Objazdowq, oraz terenami zabudowanymi przy ulicy dr  Janusza Korczaka 

w KI-odzku", druk nr  146 wraz z przyjeta autopoprawkq. 

Glosowanie: za - 19 przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. (nie glosowal nieobecny p. S. Ferenc oraz nieobecny na 

sali p. Ryszard W6jcIk). 



Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XVIII/137/2015 (zal. nr 20). 

14. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany uchwaly nr XVII/119/2015 Rady Miejskiej 

w Klodzku z dnia 26 listopada 2015 r., w sprawie powolania Dorainej Komisji ds. 

nowelizacji Statutu Gminy Miasta Klodzka, druk nr 144 (zal. nr 21). 

Uchwala o powotaniu Dorainej Komisji zostala podjeta na sesji w miesiqcu listopadzie, ale 

w podjetej uchwale nie zostat okreilony termin, do ktorego Komisja powinna przedtoiyt projekt 

uchwaly w sprawie nowelizacji Statutu. Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz Zabski 

zaproponowat okreilenie terminu na dzien 3 1  marca 2016 r. 

Gtos zabral radny Pan Lech Sur6wkat cyt.: , Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado ja chcialbym 

zwrbcid uwage na jednq rzecz. Wszystkie nastepne uchwaly, ktbre bedziemy podejmowat 

a bedzie ich jeszcze pied to  sq  uchwaty o zmianach uchwat, ktore j u i  zostaly podjete w tak nie 

dlugo poprzedzajqcym okresie. Moze zmniejszmy tempo, albo dotozmy tej starannoici, zeby tego 

nie bylo. l a  nie kryjq, i e  u mnie budzi to taki niesmak w sensie takim, i e  dzisiaj podejmuje 

uchwale, a jutro jq zmieniamy, bo tam cog. Dzieki." 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  podziekowal za cennq uwage. 

Wiecej uwag nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod gtosowanie projekt uchwaly 

w sprawie zmiany uchwaly nr XVII/119/2015 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 26 listopada 2015 r., 

w sprawie powotania Dorainej Komisji ds. nowelizacji Statutu Gminy Miasta Klodzka, druk nr 144. 

Glosowanie: za - 19 przeciw - 0, w ~ t l ~ ~ m a l 0  sic - 0. (nie glosowal nieobecny p. S. Ferenc oraz nieobecny na 

sali p. Ryszard Wdjclk). 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XVIII/138/2015 (zal. nr 22). 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  ogtosit przerwe w obradach i poprosil 

o spotkanie w sali 128 Przewodniczqcych wszystkich Komisji stalych, Pana Burmistrza, Paniq 

Sekretarz oraz Pana Mecenasa. 

(Przerwa w obradach: od godziny 11.00 do 12.10) 

Po przerwie Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  wznowil obrady. 

(W dalszej czgScl sesjl uczestniczy 2 1  radnych) 

Gtos zabrat radny Pan Lech Surowka, cyt.: ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Burmistrzu ja chcialem 

wyrazii swoje totalne oburzenie, jeieli to jest wystarczajqce okreilenie. Nas jedenastu radnych 

siedzialo tutaj przez ponad godzine. A to nie moina byta w tych sprawach, jeieli ona sq 

rzeczywiicie tak istotne porozmawiai rowniei z nami. My dobrze, i e  nie wyszliimy, bo by Paristwa 



obrady byly do niczego nie potrzebne, bo nie mielibyicie quorum. Tak nie moie  byC. le ie l i  sq 

waine sprawy to  poruszamy wszyscy ze sobq. To mnie osobiicie sic nie podoba. Skoliczylem". 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  przyjql do wiadomoici przedstawione uwagi. Pan 

Przewodniczqcy Rady zakladal, i e  przerwa bedzie trwala 15 minut i pewne rzeczy zostanq w miare 

szybko wyjainione, niestety tak sie nie stalo. Przewodniczqcy Rady poinformowat, i e  bylo to 

naturalne spotkanie robocze Prezydium Rady i Przewodniczqcych poszczeg6lnych Komisji bo temat 

o kt6rym bedziemy rozmawiali w tym wypadku byl poruszany na dw6ch Komisjach i bedziemy go 

w toku obrad dyskutowai. 

Glos zabral Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michal  Piszko, ktory poprosil o wprowadzenie zmian do 

porzqdku obrad poprzez wprowadzenie projektu uchwaty na druku nr 152, w sprawie odpowiedzi na 

skargq wniesionq do Wojewodzkiego Sqdu Administracyjnego we Wroclawiu na Uchwale 

Nr XII/87/2015 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie polqczenia 

samorzqdowych instytucji kultury: Klodzko 2016 i Klodzkiego Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji, 

w jednq instytucje kultury. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, i e  projekt uchwaly byl przedloiony 

radnym i poddal pod glosowanie wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaly na druku nr 

152 w sprawie odpowiedzi na skarge wniesionq do Wojewddzkiego Sqdu Administracyjnego we 

Wroclawiu na Uchwale Nr XII/87/2015 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

w sprawie polqczenia samorzqdowych instytucji kultury: Klodzko 2016 i Klodzkiego Centrum 

Kultury, Sportu i Rekreacji, w jednq instytucje kultury. 

Glosowanie: Za - 13 pr~eciw - 1, wStt7ymal0 sic - 6 (nie glosowal nieobecny na sali p. Ryszard Wbjcik). 

Projekt uchwaly na druku nr 152 zostal przyjety do porzqdku obrad i zostanie umieszczony 

w punkcie 16 porzqdku obrad. Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie 

porzqdek obrad z wprowadzonq zmianq. 

Giosowanie: za - 20, prreciw -0, wsttzymalo sie - 1.  

Porzadek obrad DO zmianach ~rzedstawia sie naste~uiaco: 

1. Otwarcie XVIII sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 

2. Stwierdzenie waznoici sesji. 

3. Wybdr sekretarza sesji. 

4. Zatwierdzenie protokolu z XVI i XVII sesji. 

5. Sprawozdania Burmistrza Miasta Klodzka z pracy miqdzy sesjami od dnia 16.11.2015 r. 

do dnia 06.12.2015 r. oraz od dnia 07.12.2015 r. do dnia 20.12.2015 r. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wnioski i oiwiadczenia radnych. 

8. Przyjecie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Klodzku na rok 2016. 

9. Przyjecie planu pracy Komisji stalych Rady Miejskiej w Klodzku na rok 2016. 



10. Przyjecie planu pracy Rady Miejskiej Klodzko na rok 2016. 

11. Zatwierdzenie protokolu z kontroli problemowej zamowienia publicznego finansowanego 

z budietu Gminy Miejskiej Klodzko na Swiadczenie uslugi w zakresie korzystania z krytej 

ptywalni w ramach wychowania fizycznego dla uczniow szkol podstawowych 

i gimnazjalnych z gminy miasta Klodzko. 

12. Podjqcie uchwaly w sprawie przyjecia ,,Oceny aktualnogci studium uwarunkowali 

i kierunkow zagospodarowania przestrzennego miasta Klodzka oraz obowiqzujqcych dla 

obszaru miasta miejscowych planow zagospodarowania przestrzennego, wraz z analizq 

zmian w zagospodarowaniu przestrzennym miasta, wynikajqcych z realizacji ustaleli tych 

dokument6w planistycznych", druk nr 147. 

13. Podjecie uchwaly w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu poloionego miedzy ulicami Dusznicka Tadeusza 

KoSciuszki, Bohaterbw Getta, dr Janusza Korczaka, Wielislawskq i Objazdowq, oraz 

terenami zabudowanymi przy ulicy dr Janusza Korczaka w KI.odzku", druk nr 146. 

14. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly nr XVI1/119/2015 Rady Miejskiej w Klodzku 

z dnia 26 listopada 2015 r., w sprawie powolania Dorainej Komisji ds. nowelizacji Statutu 

Gminy Miasta Ktodzka, druk nr 144. 

15. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany Uchwaly Nr XII/87/2015 Rady Miejskiej w Klodzku 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie polqczenia samorzqdowych instytucji kultury: Klodzko 

2016 i Ktodzkiego Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji, w jednq instytucje kultury, 

druk nr 148. 

16. Podjecie uchwaly w sprawie odpowiedzi na skarge wniesionq do Wojewodzkiego Sqdu 

Administracyjnego we Wroclawiu na Uchwale Nr XII/87/2015 Rady Miejskiej w Klodzku 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie polqczenia samorzqdowych instytucji kultury: Klodzko 

2016 i Klodzkiego Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji, w jednq instytucje kultury, druk 

nr 152. 

17. Podjecie uchwaly w sprawie postepowania rekrutacyjnego dla kandydatow zamieszkalych 

poza obwodem do szk61 podstawowych i gimnazjum, dla ktdrych organem prowadzqcym 

jest Gmina Miejska Klodzko, druk nr 151. 

18. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany uchwaly nr XVI/118/2015 Rady Miejskiej w Klodzku 

z dnia 12 listopada 2015 r., w sprawie zasobu mieszkaniowego oraz zasad wynajmowania 

lokali wchodzqcych w sklad mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Klodzko, 

druk nr 145. 

19. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Klodzko na lata 2015 - 2025, druk nr 149. 

20. Podjecie uchwaly w sprawie dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2015 

rok, druk nr 150. 

21. Sprawy r6zne. 

22. Zakoriczenie sesji. 



15. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany Uchwaly Nr XII/87/2015 Rady Miejskiej 

w Klodzku z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie polqczenia samorzqdowych instytucji 

kultury: Klodzko 2016 i Klodzkiego Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji, w jednq 

instytucje kultury, druk nr 148 (zai. nr 23). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Kkodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowat, ze projekt uchwaly byl  opiniowany przez 

Komisje Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki oraz Komisjq Edukacji i Kultury. 

Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki radny Pan Jacek Kubicki, 

poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku nr 148. 

Przewodniczqcy Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Damian ~ l a k  poinformowal o pozytywnej 

opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku nr 148. 

Uwag do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie projekt uchwaly 

w sprawie zmiany Uchwaly Nr XII/87/2015 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

w sprawie polqczenia samorzqdowych instytucji kultury: Klodzko 2016 i Klodzkiego Centrum 

Kultury, Sportu i Rekreacji, w jednq instytucje kultury, druk nr 148. 

Glosowanie : za - 17, przeciw - 0, wstrZymal0 sic - 3 (nie glosowal nieobecny na sali p. Ryszard Wbjcik). 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XVIII/139/2015 (zal. nr 24) 

16. Podjecie uchwaly w sprawie odpowiedzi na skargq wniesionq do Wojew6dzkiego 

Sqdu Adrninistracyjnego we Wroclawiu na Uchwalq Nr XII/87/2015 Rady Miejskiej w Kl 

odzku z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie polqczenia samorzqdowych instytucji kultury: 

Klodzko 2016 i Klodzkiego Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji, w jednq instytucje 

kultury, druk nr  152 (zaL nr 25). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko poinformowal, i e  projekt uchwaly zaklada 

wypelnienie wszystkich zobowiqzari gminy do udzielenia odpowiedzi na skarge wniesionq do 

Wojew6dzkiego Sqdu Administracyjnego. Jest to wypelnienie procedury przewidzianej w art. 54 

ustawy prawo o postepowaniu przed sqdami administracyjnymi. Sporzqdzony zostal zalqcznik do 

uchwaly, ktdry zawiera odpowiedi na skarge. Pan Burmistrz poprosil o podjecie przedmiotowej 

uchwaly. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, i e  wlainie ten projekt uchwaly byl 

przedmiotem dyskusji w przerwie, dlatego ze pojawila sie rozbieznoSC jeSli chodzi o zapis w 5 3 



czyli powierzenie przewodniczqcemu rady wykonania uchwaly. Pan Przewodniczqcy Rady oraz czeid 

radnych stoi na stanowisku, i e  organem uprawnionym do reprezentowania gminy przed sqdami 

jest Burmistrz niezaleznie czego sprawa dotyczy z wylqczeniem takich sytuacji, w ktdrych 

Burmistrz bylby stronq przeciwnq w postepowaniu administracyjnym. Natomiast Pan Burmistrz 

i Pani Sekretarz oraz czqSd radnych stoi na stanowisku, ze odpowiedi na skarge powinna zostaC 

udzielona przez Rade, w tyrn przypadku przez Przewodniczqcego reprezentujqcego rade gminy. 

Pomimo dlugiej dyskusji rozbieinoici nadal pozostaly. W zwiqzku z tyrn podjeto decyzje 

o wprowadzeniu tego projektu pod obrady. Pan Przewodniczqcy nadmienil, i e  w 2012 roku 

Naczelny Sqd Administracyjny podjql uchwale probujqcq wyprostowad rozbieznoici dotyczqce tego 

typu sytuacji cyt.: ,,W postqpowaniu przed sqdern administracyjnym w sprawach skarg, ktorych 

przedmiotem jest uchwala rady gminy, zdolnosd procesowq ma wojt (burrnistrz, prezydent miasta), 

chyba ze w sprawie zachodzq okolicznosci szczegblne, kt6rych nieuwzglednienie mogloby prowadzid 

do pozbawienia rady gminy prawa do ochrony sqdowej". JednoczeSnie Pan Przewodniczqcy zwr6cil 

uwagq, i e  skarga ktbra wplynqla od Wojewody powinna zostaC przekazana za poirednictwem 

organu, na kt6ry sklada siq skarge - w tyrn wypadku Rade Miejskq. Skarga zostala przekazana do 

Sqdu wraz z dokumentacja bez odpowiedzi na skarge. Ta odpowiedi jest zalqcznikiem do 

proponowanego projektu uchwaly. Skarga zostala przekazana w terminie trzydziestodniowym 

natomiast pozostaje jedynie uzupelnid odpowiedi na skarge. Kto ma byl wyrazicielem opinii 

zadecydujq Radni. 

Glos zabrala Sekretarz Gminy Miejskiej Klodzko Pani Urszula ~ l ~ z a k - ~ a r k i e w i c z ,  cyt.: ,,Wysoka 

Rado, chcialam uzupelniajqco przedstawid informacje na temat, i e  to nie tylko moja jest opinia, czy 

Pana Burmistrza czy rbwniei Pana Mecenasa, ze taka odpowiedi w formie uchwaly powinna zostad 

skonstruowana, ale rowniei w forrnie tej przydlugiej przerwy, na wniosek Pana Przewodniczqcego 

Dudy zostala wykonana konsultacja z nadzorem prawnym wojewody, gdzie w rozmowie pomiedzy 

mnq, a Paniq Anna Borowskq faktycznie zostala potwierdzona akurat ta Scieika, ktdra jest 

przedstawiona przez Pana Burmistrza, w forrnie propozycji te j  uchwaly. Faktycznie wyglqda to 

w ten sposbb, ze na skarge kt6ra wptywa do rady gminy, czy do rady miejskiej, do organu 

uchwa~odawczego danej gminy - organ ten ma okreslony termin na wykonanie okreslonych 

czynnoici, w tym na odpowiedi na skargq. Tutaj, jesli Palistwo otrzymacie orzecznictwo, 

a w zasadzie orzeczenie NSA od Pana Przewodniczqcego, to bedzie to bardzo szeroki wywod na 

temat zdolnoici procesowej, zdolnoici sqdowej. Natomiast ta uchwala nie dotyczy zupelnie tej 

kwestii, poniewaz dotyczy ona odpowiedzi organu, zajecia stanowiska przez organ, kt61-y wydal 

okreilony akt administracyjny, czyli w tyrn wypadku uchwale Rady Miejskiej w Klodzku. 

Orzecznictwo, ktbre otrzymacie jest wazkie, bo dotyczy tak naprawde pytania o arche, ale akurat 

to pytanie o arche nie dotyczy tej konkretnej sytuacji. W zwiqzku z tyrn reasumujqc, odpowiedi na 

zaskariony akt w postaci uchwaly przysluguje - jest to  niezbywalne prawo organu 

uchwatodawczego, czyli Rady Miejskiej i tego Burmistrz nie chcial Paristwa pozbawid, poniewai 

trudno jest Burmistrzowi poznak Palistwa argumentacje, Palistwa stanowisko, poniewaz Paristwa 

reprezentacja to jest 21 os6b i musicie wyraziC swoje stanowisko w formie uchwaly. W zwiqzku 

z tyrn podjecie tej uchwaly proponowanego projektu przez nas jest zasadny. Dziekuje." 



Glos zabral radny Pan Lech Sur6wka, cyt.: ,,Pani Sekretarz, Panie Burmistrzu. Ja mam prokbe, 

ieby spr6bowad odpowiedzied mi na dwa pytania. Pytanie pierwsze: kto dotychczas odpowiadal 

w takich przypadkach i czy byla potrzebna nasza uchwala, i pytanie drugie: czy nie jest to proba 

zdjecia odpowiedzialnoSci ze stanowiska Pana Burmistrza i przerzucenie to na nas radnych. 

Dziekuje." 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielila Sekretarz Gminy Miejskiej Ktodzko Pani Urszula Slqzak- 

Markiewicz, cyt.: ,,Nie jest to  proba zdjqcia odpowiedzialnokci, dlatego i e  przepis ustawy 

o postepowania przed sqdami administracyjnymi w art. 54 jasno mowit i e  organ przekazuje 

skargq, organ, ktdry otrzymal skarge - w tym wypadku Panstwo - przekazuje akty sprawy oraz 

odpowiedi. Odpowiedi to jest zajecie stanowiska przez ten organ czyli Panstwo, a Paristwo 

procedujecie w formie uchwal. W tym wypadku jest to tylko Paristwa stanowisko, ktdre bedzie 

rozpatrywane przez sqd, natomiast cale postepowanie, w calym postepowaniu gmine 

reprezentowai bedzie Burmistrz, kt6ry upelnomocnil mecenasa do prowadzenia postepowania. Nie 

ma takiego niebezpieczeristwa, jest to  wymog proceduralny. Z mojej praktyki i mojego 

dokwiadczenia, mojej wiedzy i przygotowania jeSli chodzi o moje studia, powinny za kazdym razem 

organy uchwalodawcze otrzymujqc skarge odpowiedziet. Natorniast po konsultacji z nadzorem 

wojewody wynika, i e  s q  r6zne praktyki organow samorzqdu terytorialnego, w tym przypadku rad. 

Nie jest mnie osqdzad na jakiej podstawie takich uchwa4 nie ma, nie wiem czy to dotyczy kwestii 

politycznych, kwestii mentalnych czy pewnej wiedzy prawnej. Trudno m i  dociekad w tym zakresie, 

natomiast w przerwie, gdzie byly procedowane te sprawy, tu akurat Pan Przewodniczqcy 

przywo4ywal samorzqd gminy miejsko-wiejskiej Ziebice, gdzie miatam przyjemnokd pracowad, ale 

miedzy czasie udalo nam siq odnaleit jeszcze kilka innych uchwal z calej Polski, nie tylko 

przytaczane te  przyktady ziebickie". 

Nawiqzujqc do wypowiedzi Pani Sekretarz, Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zwrocil 

uwage na istotnq jednq rzecz, kt6rq Pani Sekretarz wyrazila tzn. Rada podejmuje decyzje w formie 

uchwal. Co do dalszych losow uchwaly, kt6ra zostala zaskariona, to  podjela wlasnie decyzje 

w poprzednim glosowaniu przyjmujqc zmiany do zaskarzonej uchwaly i powierzajqc wykonanie tej 

uchwaly Burmistrzowi Miasta. Stqd stanowisko Przewodniczqcego Rady, i e  przedmiotowa uchwala 

jest zbedna, ale stanowisko Rady mo ie  byd zupelnie inne. 

Ad vocem Sekretarz Gminy Miejskiej Pani Urszula ~ l e z a k - ~ a r k i e w i c z  potwierdzita, i e  Rada 

podejmuje swoje stanowiska w formie uchwal i rowniei swoje stanowisko w formie uchwaly 

powinna podjq i  w przypadku odpowiedzi na skarge. A podejmujqc uchwale o zmianie uchwaly, 

naprawia ten zly stan prawny wykazany przez nadzor prawny Wojewody, z kt6rym sic zgadzamy. 

Glos zabrat radny Pan Damian ~ l a k ,  poprosil o odczytanie przez Przewodniczqcego Rady 

zalqcznika do uchwaly, ktbry stanowi odpowiedi na skarge. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zadal pytanie czy kt06 z radnych nie otrzymal tego 

zalqcznika. Pan Przewodniczqcy nie rozumie intencji tej prokby. 



Radny Pan Damian ~ l a k  poprosil o odczytanie poczqtku odpowiedzi na skargq bez uzasadnienia. 

Zaloienie jest takie, i e  ze strony internetowej dokument zostal Sciqgniety 15 razy, Pan Radny 

Sciilgnql2 razy i jeszcze 13 os6b Sciqgnelo. 

W obawie, i e  kt6ry5 z radnych m6gl nie zapoznaC sie z treSciq odpowiedzi, Ptzewodniczqcy Rady 

odczytal odpowiedi na skarge bez uzasadnienia. 

Radny Pan Damian ~ l a k  stwierdzil, i e  takie powinno byC stanowisko Rady. 

Wiecej uwagi zapytah do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal. pod glosowanie projekt uchwaly 

w sprawie odpowiedzi na skarge wniesiona do Wojewbdzkiego Sqdu Administracyjnego we Wroclaw 

iu na Uchwale Nr XII/87/2015 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie 

polqczenia samorzqdowych instytucji kultury: Klodzko 2016 i Klodzkiego Centrum Kultury, Sportu 

i Rekreacji, w jednq instytucje kultury, druk nr 152. 

Glosowanie: za - 11, przeciw - 4, wstrzyma#o sic - 5 (nie glosowal nieobecny na salip. Ryszard Wdjcik). 

Uchwaka zostaka podjqta i otrzymaka nr XVI I I / 140 /2015  (zai. nr 26). 

17. Podjqcie uchwaly w sprawie postepowania rekrutacyjnego dla kandydatow 

zamieszkakych poza obwodem do szkok podstawowych i gimnazjum, dla ktorych organem 

prowadzqcym jest Gmina Miejska Ktodzko, druk nr 1 5 1  (zal. nr 27). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, ze projekt uchwaly byl  opiniowany przez 

Kornisje Edukacji i Kultury. Ptzewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Kornisji Edukacji i Kultury radny Pan Damian Slak, poinformowal o pozytywnej 

opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku nr 151. 

Uwagi zapytali do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz zabski poddal pod gtosowanie projekt uchwaly 

w sprawie postepowania rekrutacyjnego dla kandydatbw zamieszkalych poza obwodem do szkol 

podstawowych i girnnazjurn, dla ktorych organem prowadzqcym jest Gmina Miejska Klodzko, druk 

nr 151. 

Glosowanie: za - 20, pt-zeciw - 0, wstrzymal0 sic - 0 (nie glosowal nieobecny na saii p. Ryszard Wdjcik). 

Uchwaka zostaka podjeta i otrzymaka nr X V I I I / 1 4 1 / 2 0 1 5  (zal. nr 28) 



18. Podjecie uchwaly w sprawie zrniany uchwaly nr X\r1/118/2015 Rady Miejskiej 

w Klodzku z dnia 12  listopada 2015 r., w sprawie zasobu rnieszkaniowego oraz zasad 

wynajrnowania lokali wchodzqcych w sklad rnieszkaniowego zasobu Grniny Miejskiej 

Klodzko, druk nr 145 (zaL nr 29). 

Projekt uchwaly zostal przedlozony przez grupe radnych. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  zwrbcil uwage, i e  w !j 7 mamy zapis pierwotny: ,, W 5 
9 zamienia sic dotychczasowego ust. 4 sic na ust. 6" olbwkiem zostalo skreilone i zapisane jak ma 

brzmieC doktadnie ten punkt. 

Radny Pan Darnian Slak poinformowal, ze poprawki t e  zostaty dokonane przez Pana Mecenasa 

i powinny one zostaC uwzglednione, aby zapis brzmial prawidlowo tj.: ,,W 5 9 zmienia sie 

dotychczasowy ust. 4 na ust. 6". 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  poinformowal, ze projekt uchwaly byl  opiniowany przez 

Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l adu  Przestrzennego. Przewodniczqcy 

poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l a d u  Przestrzennego radny 

Pan Jacek Banecki, poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwal.y, na druku nr 

145. 

Glos zabral radny Pan Zdzislaw Duda, ktbry stwierdzi), i e  tq uchwalq naleiy ponownie 

przeanalizowad i dobrze jq poprawiC, poniewai na dzieri dzisiejszy ta uchwala rodzi pewne skutki 

negatywne takie jak promowanie patologii i niebieskiej karty. Pan Radny zaglosowak za tq uchwalq 

wierzqc, ze bedzie dobrze, ale nie wiedziat, i e  wyjdzie az tak i le. Podobny projekt uchwaly byl 

opracowany w 2006 r. i na poczqtku jego procedowania zwrbcono siq do nadzoru, ktbry stwierdzil, 

ze ten ksztatt uchwaly nie przejdzie. Tutaj jest tak, ze ta uchwala w tym ksztakie przeszla przez 

nadzbr, ale to  nie znaczy, ze nie mozna jej poprawit. Uchwala ta powinna promowaC wszystkich 

ludzi. 

Wiecej uwagi i zapytari do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tornasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie projekt uchwaty 

w sprawie zmiany uchwaly nr XVI/118/2015 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 12 listopada 2015 r., 

w sprawie zasobu mieszkaniowego oraz zasad wynajmowania lokali wchodzqcych w sklad 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Klodzko, druk nr 145. 

Glosowanie: za - 12, przeciw - 4, wstrzymalo sie - 4 (nie glosowat nieobecny na s a ~ i p .  Ryszard Wojcik). 

Uchwala zostala podjqta i otrzyrnala nr XVIII/142/2015 (zal. nr 30) 



19. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Klodzko na lata 2015 - 2025, druk nr 149 (zal. nr 31). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, i e  projekt uchwaly by l  opiniowany przez 

Komisje Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodarczej radny Pan Tomasz Karolczak, 

poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku nr 149. 

Uwagi i zapytari do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie projekt uchwaly 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2015 - 2025, 

druk nr 149. 

Glosowanie: za - 17, przeciw - , wstrzymalo siq - 3 (nie gtosowa/ nieobecny na saii p. Ryszard Wdjcik). 

Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr XVIII/143/2015 (zaL nr 32) 

20. Podjecie uchwaty w sprawie dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 

2015 rok, druk nr 150 (zai. nr 33). 

Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Glos zabraka Skarbnik Gminy Miejskiej Klodzko Pani Wioletta Srokowska-Chmiel, ktora 

poinformowa#a, i e  w zwiqzku z koricem roku dokonano zmian, kt6re czyszczq stronq dochodow 

i wydatkbw. Bardzo wainq pozycjq jest odstqpienie od kredytu i tutaj zmiana formy przychodow - 
uruchomiono wolne Srodki. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, ze projekt uchwaly byl  opiniowany przez 

Komisje Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej radny Pan Tomasz Karolczak, 

poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku nr 150. 

Radny Pan Stanidaw Ferenc zadal pytanie o jaki konkretnie kredyt chodzi, na jaki cel. 

Skarbnik Gminy Miejskiej Pani Wioletta Srokowska - Chmiel udzielila odpowiedzi, informujqc 

i e  odstqpiono od zaciqgnigcia kredytu. Projekt budietu na 2015 rok zakladal zaciqgniqcie kredytu 

na kwote ok. 4 600 000 zl. Odstqpiono od tego kredytu w zwiqzku z tym, ze byla zachowana 



polityka oszcz~dnoiciowa, zrezygnowano z wielu pozycji. Kredyt jest zaciqgany zgodnie z ustawq 

o finansach publicznych na przej5ciowy deficyt, nie uruchomiono tego kredytu. 

Wiecej uwagi i zapytari do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie projekt uchwaly 

w sprawie dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2015 rok, druk nr 150. 

Glosowanie: Za - 19, pt-zeciw - 0, W S ~ I - Z ~ ~ I ~ ~ O  sic - 1 (nie gtosowal nieobecny na sali p. Ryszard Wijcik). 

Uchwafa zostafa pod je ta  i otrzymafa nr XVI I I / 144 /2015  (zal. nr 34). 

21.Sprawy d i n e .  

Glos zabral radny Pan Damian ~ l a k ,  ktory korzystajqc z obecnoici Dyrektora KCKSiR poprosil 

o wyjainienie skargi jaka wptynela do Komisji Edukacji i Kultury w sprawie dotyczqcej p. Katarzyny 

Mqki. 

Glos zabral Dyrektor KCKSiR Pan Marek Mazurkiewicz, cyt.: ,,Skarga dotyczqca tematu, 

natomiast konkretnie chodzi o sprzeciw w stosunku do wymierzonej przeze mnie kary 

pracownikowi, kary upomnienia i kary nagany. Postaram sic w miare moiliwosci w spos6b 

skondensowany o tym opowiedziei. Jak Panstwo wiecie objqlem obowiqzki pierwszego, a faktycznie 

drugiego wrze5nia. Jako dyrektor wiele elementow podjqtem miedzy innymi kontrole i sprawdzenie 

czasu pracy pracownikbw. Wykazala ona sporo nieprawidlowoici, o ktorych na bieiqco 

informowalem pracownik6w. Wiekszokt, wlaiciwie wszyscy zdecydowanie podporzqdkowali sie 

obowiqzkom, ktbre wynikajq z prawa pracy i kodeksu pracy, natomiast w jednym przypadku, 

a wlaiciwie w dw6ch te sytuacje nie ustawaly. Mojq reakcjq na to byla zmiana sposobu 

potwierdzania czasu pracy przez pracownikow, poprzez nie tylko wpisywanie godzin pracy, tylko 

godziny r6wniez rozpoczecie i zakonczenia pracy. Niestety okazalo siq, i e  szczegolnie w jednym 

przypadku informacje podawane przez pracownika byly nieprawdziwe, co wielokrotnie potwierdzila 

i moja osobista kontrola, i kontrola pracownikow innych. Pracownik potwierdzal rowniez, i e  pracuje 

w domu, rbwniez ogromne wqtpliwo5ci budzilo funkcjonowanie pracownika w tym samym czasie 

r6wniez u innych pracodawcbw w tym samym czasie. Potwierdzat to - oczywiscie zarzekam, i e  to 

sq tylko moje te wyjainienia byly po prostu przedmiotem, ja tego niestety nie moge do konca 

zweryfikowad, ale takie wqtpliwoici sie pojawialy. Z tych wqtpliwoici potwierdzily sie z pewnosciq 

takie jak potwierdzanie czasu pracy niezgodnego z faktycznym czasem pracy oraz potwierdzita siq 

sytuacja - pracownik potwierdzil, ze wykonuje swoje obowiqzki poza miejscem pracy, co jest jak 

Panstwo wiecie ciezkim naruszeniem dyscypliny. Drugi temat, pracownik nie wykonal polecenia 

mieszczqcego sie zdecydowanie w zakresie jego obowiqzkow. W zwiqzku z tym zaprosilem tq osobe 

na rozmowe. Rozmowa niestety nie mogla sie odbyt, poniewaz pracownik przyszedl w towarzystwie 

osoby trzeciej, konkretnie swojego pelnomocnika. Po konsultacjach prawnych stwierdzilem, ze jest 

to sytuacja niedopuszczalna. Nie ma takiej moiliwoici, ieby pracownik ze swoim przeloionym 

rozmawial przez pelnomocnika. Zaproponowalem nastepny termin spotkania z ostrzeieniem, i e  

jeieli ta osoba trzecia sic pojawi wyciqgne rowniei z tego tytulu konsekwencje. Dwie godziny 



pbiniej takie spotkanie sie odbylo. Niestety osoba znowu stawila sie w towarzystwie osoby trzeciej, 

twierdzqc, i e  to jest je j  pelnomocnik. Nie dopuicilem do takiej sytuacji. Prawdq jest, i popelnilem 

blqd powinienem wezwaE sluiby porzqdkowe. Ja nie chciatem, nie wiem, wydaje mi  sie, i e  Policja 

czy Stra i  Miejska ma wiele innych rzeczy do roboty, ale w kohcu skutecznie odbyliimy rozmowe. 

Po godzinie pojawil sie przedstawiciel Policji oraz Straiy Miejskiej, udzielilern wyjainien, dokladnie 

takich sarnych jak Palistwu udzielam w tej chwili, i e  chciano mam zaklocit rozmowe 

z pracownikiem. Osobe tq wyprositem. Osoba powolywata sic na to, i e  dom kultury jest miejscem 

publicznyrn. Ja oczywiscie poinformowalem, i e  tak ale nie wszystkie pomieszczenia. Pomieszczenia 

sluibowe zgodnie z regulaminem jest zakaz przebywania osbb postronnych, a poniewai z tq osobq 

nie mieligrny sprawy nie uwaialem za stosowne, aby przy rozmowie byla. Po przeanalizowaniu 

sprawy, odbyciu dlugiej kilkugodzinnej rozmowy z pracownikiem postanowitem odstqpii 

o wymierzenia kary za to  stawienie sic z osobq trzeciq. Natomiast potwierdzitem na podstawie 

wypowiedzi, poniewai pracownik stwierdzit, ze nadal bedzie tak postqpowal, jest to sytuacja 

zastana jeiel i  chodzi o jego funkcjonowanie i godziny pracy przez wiele lat, rowniei poprzedni jego 

przetoieni potwierdzali, i e  tak to funkcjonowato. Ja ostrzegalem tego pracownika kilkakrotnie, i e  

nie rnoie by6 takiej sytuacji, i e  wyznacza sobie samodzielnie, nie stosuje siq w ogole do 

harrnonogramu, listy obecnoici sq  pokreslone wielokrotnie j u i  w pewnym momencie nie bylo 

wiadomo kiedy ta osoba jest w pracy, kiedy jej nie ma. W zwiqzku z tym podjqlem trudnq decyzje, 

o upomnieniu z tytulu nie wykonania polecenia sluibowego zwiqzanego z nie przygotowaniem 

w terminie scenariusza imprezy dla dzieci i mlodziezy oraz kary nagany za niestosowanie sie do 

harmonogramu i nie przestrzeganie porzqdku dyscypliny pracy. Uwaiam, i e  fakt i i  przez wiele lat 

tolerowano takq sytuacje nie jest usprawiedliwieniem. Moge dodat Pahstwu, ze jestem gotowy, 

poniewai moje karanie nie idzie w kierunku kary dla kary, bo nie o to chodzi, tylko o dyscypline. 

Mialern sygnaly rbwniei od pracownikow, i e  jest to zjawisko demoralizujace innych, pon~ewai  mam 

kilku, a nawet kilkunastu pracownikbw, ktorzy t e i  mogliby wykonywaC swojq prace poza miejscem 

i w rbinych godzinach, natorniast nie dopuszczam takiej sytuacji. To pracodawca okreila 

harmonogram pracy i oczywiicie dostosowuje go tez do potrzeb realnych, i moiliwoici. Nigdy 

w iyciu nigdy nie odm6witem temu pracownikowi zrniany godzin pracy, jeiel i  o tym informowal, 

Natomiast jeiel i  jest wpisywane osiem godzin, a jest sie w pracy dwie godziny to uwaiam, ze jest 

to cieikie naruszenie dyscypliny, przy wielokrotnym ostrzeganiu. Na dzien dzisiejszy sytuacja jest 

taka, ze swojq nagane podtrzymalem wbrew oczywiscie sprzeciwowi osoby ukaranej oraz zwiqzkow 

zawodowych. Jestem sklonny o ile kary upomnienia, a w iadnym wypadku nie bylbym w stanie 

anulowad. Jestem sklonny pod pewnymi warunkami wycofad tq kare nagany, ale warunkiem jest - 
pracuje nad tym - przygotowania przez tego pracownika oswiadczenia o wyrazeniu czynnego ia lu 

i zobowiqzaniu sie do Scislego przestrzegania harmonogramow i do informowania w odpowiednim 

czasie o swoich planach pracy. Tu jakby wqtek pracowniczy sie zamyka, natomiast pojawia sic 

wqtek drugi. Sprawa czysto pracownicza nabiera jak slysze waloru jakiegoi ataku na forme pracy 

czy forme chbru. To jest absolutnie nieuzasadnione. Ja spotkatem sie w listopadzie z zarzqdern 

ch6ru Concerto Glacensis gdzie potwierdzitem, i e  nie ma iadnego zagroienia dla pracy choru, 

natomiast moje ustawowe obowiqzki jako dyrektora staram sie wypelniat rzetelnie, sumiennie 

i sprawy pracy i kodeksu pracy, relacji ktore wiqzq mnie z pracownikiem, ktory prowadzi proby 

tego choru naleiy rozdzieliC od spraw zwiqzanych z funkcjonowaniem choru Concerto Glacensis. 

Osobiscie jest mi  bardzo przykro, jeieli Palistwo byliscie na ostatnim koncercie z dwoch powodow, 



pierwszy powbd to jest nie wymienienie w liscie sponsorow i mecenasow koncertu KCKSiR, ktore 

jak przypominam w tym roku wyda na funkcjonowanie choru Concerto Glacensis 90 tys. zl., kwote 

nie malq. Wiem rowniei, i e  dodatkowo chor otrzymal dotacje na ten koncert od Gminy Miejskiej 

Klodzko w kwocie 6 600 zl, bardzo oglednie o tym powiedziano. Natomiast sformulowania uiyto, i e  

gdyby nie osoby prywatne i firmy do koncertu by nie doszlo. Wiec niestety wydaje mi  sie, i e  tutaj 

osoba pani dyrygent eskaluje problem, ktbry pojawil sic na linii pracodawca - pracownik i prbbuje 

przenieid go na relacje - nie wiem - KCKSiR a chor. Jest to bardzo dziwna sytuacja. Zmuszony 

bylem zabrad glos podczas koncertu i wyjasnit, i e  mecenasem chbry jest KCKSiR i nadal tak 

bedzie. Mam nadzieje, ze chbr nadal sie bedzie rozwijal. Natomiast t e i  jestem zaskoczony 

i zdziwiony, bo zalatwil-em ch6rowi odplatny koncert, za niemalq kwote. Chor nie podjql tego 

koncertu. Bede rozmawial- z zarzqdem i z paniq dyrygent na ten temat, bo jednoczesnie byly 

informacje, ze brakuje pieniedzy na ten koncert, ja te pieniqdze moina powiedziet zalatwilem, 

zaipiewacie tu  na zlecenie firmy, ktora jest zainteresowana Paristwa koncertem i te srodki 

dodatkowo do Paristwa wplynq. Niestety nie podjeto tego, dlatego czeka mnie prosze Paristwa 

powaine spotkanie. Mam chyba ochote spotkat sie z calym chorem, iebysmy sobie wyjainili czy po 

pierwsze - chbr jest sekcjq artystycznq KCKSiR i decyzje co do prob, koncertow podejmuje dyrektor 

w uzgodnieniu z dyrygentem, czy jest sytuacja odwrotna - ch6r jest jak imi  tworem zewnetrznym 

w stosunku do KCKSiR, ktbry tylko i wylqcznie korzysta, jest utrzymywany przez KCKSiR, 

utrzymywany przez miasto i koszty sq tylko, i wylqcznie po jednej stronie, a decyzje i ewentualnie 

wplywy finansowe, kt6re t e i  chbr zdobywa sq po stronie choru. To bedzie wymagalo wyjasnienia, 

natomiast bardzo mocno chcialbym koriczqc podkreslit tu sytuacje rozdzielenia sytuacji udzielenia 

pracownikowi kary. Jak Paristwo widzicie jestem otwarty i sklonny do kompromisu od og61nej 

sytuacji, i e  wydaje m i  sie - obym sie mylil - i e  sekcja nasza ch6ralna wymknela sie troszeczke 

spod kontroli poprzez tolerowanie sytuacji takich jakie mialy miejsce. Stworzylo sic - mam 

wraienie - takie paristwo w paristwie i tutaj okazujqc dobrq wole trzeba siadajqc do stolu wyjasnid 

sobie to, okreilid na jakich zasadach funkcjonujemy i pracujemy. Dziekuje. Jeieli sq pytania 

o oczywiScie odpowiem." 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc, ktdry podziekowal Panu Dyrektorowi KCKSiR za 

przedstawienie problemu, nie naruszanie dobr osobistych jak rowniei to, i e  w swojej wypowiedzi 

nie naruszyl ochrony danych osobowych. Pan Radny zwrbcil sie z prosbq do radnych, aby 

poruszano na sesji problemy, ktore dotyczq og6lu a nie poruszad spraw indywidualnych. Uklad, 

ktbry wynika ze stosunku pracy, w tym przypadku dyrektor - pracownik nie powinien by6 

analizowany przez rade, bez wzgledu na to kto jak sie nazywa. Od tego jest sqd pracy i uklad 

miedzy pracodawcq i pracownikiem. Dla Pan Radnego jest to  karygodne co nastqpilo przy 

zadawaniu pytari. Radny ma prawo zapytat o problem jaki neka dana jednostke Gminy Miejskiej 

Klodzko. Sprawa, ktbra dotyczy pracownika jest sprawq dyrektora. W przypadku jak nie dojdq do 

porozumienia to rozstrzygnie to Sqd Pracy. Pan Radny zabral glos po to, aby w przyszloici nie 

zdarzyly sie takie sprawy. Bedqc na miejscu pracownika, ktorego nazwisko wymieniono podalbym 

sprawe do Sqdu o naruszenie d6br osobistych. Sprawe nalezy zatagodzit, wyprostowat i wyjainid, 

tak jak to Pan Dyrektor przedstawil co nie dowodzi obiektywnemu przedstawieniu problemu, jest to 

wypowiedi jednej strony pracodawcy, subiektywna a nie obiektywna. Jeszcze raz Pan Radny 

podziekowal Dyrektorowi za kulturalnq i utrzymanq we wlaiciwym tonie wypowiedi. Nie naleiy 



wchodzit w kompetencje wladzy sqdowniczej, wykonawczej i ustawodawczej, poniewai czesto te 

pojecia mylimy. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  w pelni zgodzil sie ze stanowiskiem radnego Pana 

Stanislawa Ferenca. Pismo informujqce o przedrniotowej sprawie wptynelo do Przewodniczqcego 

Rady oraz Komisji Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy Rady nie nadal temu pismu dalszego biegu, 

a na posiedzeniu Komisji zasygnalizowal, i e  tego typu sprawy nie s q  w kompetencjach Rady 

Miejskiej. To jest sprawa pomiedzy pracodawcq a pracownikiem i na t ym poziomie powinna zostat 

rozpatrywana. 

Glos w dyskusji zabral radny Pan Lech Surowka, cyt: ,,Szanowni Paristwo, ja t e i  sie dziwie, i e  

jakai  skarga wplynela na pracownika, bo to kaidy z nas, ktory ma pracownikow moglby skladaC 

gdzies skargi. Uwaiam, ze tak jak Pan Przewodniczqcy powiedzial to jest sprawa jednostkowa i nie 

powinnismy tutaj zajrnowat sic sprawq. Natomiast ja mam pytanie, ktore nasuwa sic tutaj bardzo 

mocno na jjezyk, iebym sie tylko tutaj nie zapomnial co kolega mowil. Osoba o ktorej mowimy, to 

jest postaC na terenie Klodzka, jest to osoba ktora jest znana, reprezentowala wielokrotnie nas 

mieszkaric6w i nasze miasto na zewnqtrz i nie kryje, i e  ma taki status w tyrn dziale kultury, tak 

bym to ujql. Jest to  osoba, artysta, jeieli pewne rzeczy chce sie stworzyd to nie da sie tak 

pracowat po 15, 20 minut po godzinie tutaj, tylko to jest taki inny tryb iycia i dziwie sie, i e  Pan 

tak mocno naciska i stqd t o  moje zasadnicze pytanie, do ktorego w tej chwili doszedlem, prosze mi 

powiedzied o co pytajq moi wyborcy - ieby  nie bylo, i e  to ja: czy na pewno nie jest to proba 

wyeliminowania te j  Pani z tytulu tego, ze jest to spadkobierczyni po poprzednim Panu Burmistrzu 

i bardzo mocno byta z nim zwiqzana, bo takie pytania chodzq i jak Pan sam zauwaiyl poprzez to 

upublicznianie zagadnienia idzie to w tym kierunku." 

Odpowiedzi udzielil Dyrektor KCKSiR Pan Marek Mazurkiewicz, cyt.: ,,Odpowiadam Panu 

Radnemu - absolutnie. Nie wiem na ile mnie Pahstwo poznaliicie i moi pracownicy. Moiecie 

zasiegnqt jjezyka. Jednyrn z pierwszych moich sformulowari kiedy objqlem funkcje dyrektora 

brzmialo: Spotykam sije z wami, wielu z was znam z imienia i nazwiska, te osobq rbwniei, jestesmy 

nie tylko z imienia i nazwiska, ale jestesmy po imieniu, pracowaliimy w latach 90-tych razem, 

wsp6lnie, wielokrotnie. Natomiast w pierwszym sformulowaniu u iy lem - stosujemy od dzisiaj, od 

kiedy jesteirny dyrektorem wysokie standardy, l a  dokladnie powiedzialem na czym one bedq 

polegaly, na normalnej, rzetelnej, konkretnej pracy. Ja tutaj powiem, zacytuje Sam siebie - tak 

dokladnie powiedzialem, nie wstydze sie tego: nie ma dla mnie znaczenia, nie dziele zatogi na tych 

kt6rzy tu przyszli z CEK-U, KOK-u, na tych ktorzy sq od Michnika, na tych ktorzy sq od Szpytmy czy 

kogos innego. Zaczynamy dzisiaj grubq kreska od zera i d o i t  szybko bede sic staral prowadzit tq 

instytucje na dobre wody. Takie zapewniam, i e  absolutnie, jako czlowiek ktbry wielokrotnie z tq 

osobq wspblpracowal artystycznie, nie rnam absolutnie iadnych tego typu dzialah. Jak Pan Radny 

sic domysla, nie moge tolerowat sytuacji, bez wzgledu na to czy to jest Asia, Gosia, Basia kt6ra 

znam po imieniu, czy jest to pani Anna, pani Danuta, pan Grzegorz, ktorych dopier0 poznalem 

2 wrzeinia w pracy, absolutnie nie kieruje sic tutaj sprawq indywidualnq. Sprawa ta jest przykra 

dla rnnie rnysle, i e  dokladnie w takim sarnym stopniu, poniewai bylbym szalericem gdybym nie 

chcial mied dobrego ch6ru i dobrego dyrygenta w swojej instytucji. Natomiast to o czym mowilem 



na Komisji Kultury, o czym Pahstwo wiecie podkreSlam, ze obowiqzujq t e i  zasady partnerstwa. 

Jeieli nawet dana grupa, czy dana sekcja funkcjonuje np. na zasadzie stowarzyszenia, czy jakiejs 

nieformalnej grupy, kt6ra ma swojq reprezentacje musimy sic traktowad jako partnerzy. 

Szczegolnie w sytuacji, w ktbrej podjeligcie Paristwo uchwale o obnizeniu dotacji dla KCKSiR 

o kwote rzedu 700 tys. zl  - jeszcze nie jest podjeta - ale w tym projekcie budietu jest kwota 

o 700 tys. zl  mniejsza plus 400 tys. zl." 

Wypowiedi Dyrektora zostal przerwana przez Przewodniczqcego Rady, ktory zwr6cit uwage, ze 

temat budietu powroci podczas pracy nad projektem budietu. 

Pan Dyrektor KCKSiR przeprosil, i e  odszedl od tematu. 

Na tym temat zakonczono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  odczytal t r e k  pisma jakie zostalo skierowane 

2 listopada br. do Burmistrza Miasta w sprawie przedtozenia Radzie Miejskiej aktu zalozycielskiego 

spMki celowej powd-anej dla realizacji projektu pod nazwq DolnoSlqski Projekt Rekultywacji oraz 

przedlozenia harmonogramu finansowania. Na pismo to nie zostala udzielona odpowiedi. 

Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko poinformowal, i e  jeiel i  nie zostala udzielona 

odpowiedi na przedmiotowe pismo to w trybie pilnym zostanie ta odpowiedi udzielona i zostanq 

Panu Przewodniczqcemu przekazane dokumenty. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal Radnych o zyczeniach jakie wplynqly 

w zwiqzku ze Swietami i zbliiajqcym sie Nowym Rokiem. Za wszystkie przekazane zyczenia 

podziekowab Jednoczeinie Przewodniczqcy Rady dolqczyl sie do wszystkich iyczeri dla Radnych, 

Pana Burmistrza, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, wszystkich obecnych iyczqc wszystkiego 

najlepszego w przyszlym 2016 roku. 

Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko podziekowal za iyczenia i t e i  od siebie zloiyl  

iyczenia wszystkiego dobrego w nadchodzqcym roku 2016, aby ten rok 2016 dla nas klodzczan 

i dla naszej gminy byl  pozytywny. Pan Burmistrz mysli, ze wlasnie taki bedzie, a o tym jaki 

dokladnie bqdzie i co sie stanie w 2016 r. bedzie mogl poinformowai w rniesiqcu marcu. 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas, ktory poinformowal o 15-leciu dzialalnoSci Integracyjnego 

Klubu Sportowego ,,Sprawni Razem" dzialajqcego na rzecz mlodzieiy z niepelnosprawnoSciq 

intelektualnq. Pan Radny podziekowal Dyrekcji KCKSiR, wszystkim radnym kt6rzy parnietali 

i pornagali, radnemu Panu Arrninowi Jaroszowi, radnej Pani Zdzistawie Gorskiej i wszystkim innym, 

kt6rzy o tym klubie pamietali. Klub mial przyjemnoS6 goscii wielu ludzi z catej Polski z kraju 

i z zagranicy. Klub stara sie od lat spelniai potrzeby ruchu, integracji ludzi najbardziej 

pokrzywdzonych przez 10s. Pan Radny podziekowal wszystkim, kt6rzy pomogli, a kt6rych nie 

sposob wszystkich wymienik. Przez kilkanaicie lat klub pozyskal wsparcie z rdinych ir6del 

w kwocie ok. 300 tys. zC. Pomagal klubowi takie bardzo zasluzony dla klodzkiego sportu Pan Adam 

Kowalski. Pan radny ma nadzieje, i e  doceniony bedzie takie trud innych dzialaczy sportowych, 

kt6rzy nie baczqc na zaszczyty, pensje i etaty pracujq caly czas dla dobra gminy. W przyszlym roku 

bedziemy obchodzit 70-lecie istnienia Klodzkiego Klubu Sportowego NYSA. Prosba aby pochylii siq 



nad dziejami sportu, poniewai byla to dziedzina iycia bardzo mocno niedostrzegana w naszym 

mieScie. 

22. Zakohczenie sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  zamkn3l obrady m6wiqc: ,,Zamykam obrady XVI I I  sesji 

Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakoriaenie sesji nastwilo o godz. 13:30 

Protokt3 sporz~d~ib: Aneta Bedkowska 
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